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ACTA PLE NUM. 7/92 
 
 
SESSIO EXTRAORDINARIA I URGENT CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT 
PLE, EN PRIMERA CONVOCATORIA, EL DIA 14 DE MAIG  DE 1992. 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les nou hores del dia 
catorze de maig de mil nou-cents noranta-dos, es reuneixen a la Sala de Sessions 
d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria en regla, els membres integrants de 
l'Ajuntament Ple que a continuació es relacionen, en sessió extraordinària i 
urgent i primera convocatòria, sota la Presidència del senyor Alcalde, i assistits 
per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Balmón Arévalo 
Sr.  Joaquín Guallar Cánovas  
Sr.  Vicenç Badenes i Teixidó 
 
 
Regidors 
 
Sr.  Ramón Blanco i Lorenzo  
Sr.  Antonio Bouso Varela  
Sr.  Juan Antonio García Díaz  
Sra. Cristina Gasull i Martínez  
Sr.  Ciriaco Hidalgo Salgado  
Sra. Judith Ibáñez Vives 
Sr.  Lorenzo Luna Rodríguez  
Sr.  Perfecto Madrid Olmos  
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Sr.  José Luis Morlanes Galindo 
Sr.  Carles Navales i Turmos  
Sra. Yolanda Piedra i Mañes  
Sr.  Frederic Prieto i Caballé  
Sr.  Amador Rosas Outes 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
Excusa la seva absència 
 
Sr.  Josep Nogué i Felip 
 
 
No hi assisteixen 
 
Sra. Adelina Cobos Caballero  
Sr.  Jordi Cuesta i Grande  
Sr.  Ricardo Gil Nuñez 
Sra. Assumpta Lecha i Millet  
Sr.  Miquel Martí i Solé  
Sr.  Antoni Recort i García 
 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'Ordre del Dia i que són els següents: 
 
 
 

PROPOSTA DE SECRETARIA 
 
 
 1.-  Ratificació de la urgència de la sessió. 
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 Després d'una breu explicació donada pel senyor Alcalde, en la qual 
posa de manifest que la urgència de la sessió deriva de la necessitat d'aprovar un 
nou coeficient d'increment de l'Impost sobre Activitats Econòmiques més baix del 
previst, amb 
 
el temps suficient perquè es pugui publicar l'aprovació definitiva abans del dia 1 
de juliol d'enguany, se sotmet la proposta a votació essent aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIO INFORMATIVA DE PLANIFICACIO, ECONOMIA 

I HISENDA 
 
 
 2.- Revisió d'ofici de l'article 8, punts 2 i 3, de l'Ordenança Fiscal 
núm. 2, Reguladora de l'Impost sobre Activitats Econòmiques per a 1992 i 
aprovació inicial de l'establiment de nous coeficients d'increment i noves 
escales d'índexs de situació. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, que textualment diu: 
 
 
 "Aquest Ajuntament, mitjançant acord plenari adoptat en sessió 
celebrada el dia 13 de desembre de 1991, va procedir a l'aprovació de l'Ordenança 
Fiscal núm. 2, reguladora de l'Impost d'Activitats Econòmiques per a l'exercici 
corresponent a l'any 1992, en l'article 8è de la qual, paràgrafs 2 i 3, va establir un 
coeficient d'increment de 1'1,8 per a totes aquelles activitats exercides en el terme 
municipal, i una escala d'índex de situació, la qual ponderava la situació física 
del local en funció de la categoria del carrer on estigués ubicat. 
 
 Atès que l'adopció de l'esmentat acord va tenir lloc sense conèixer 
exactament les repercusions que aquest nou impost tindria en la ciutat, al no 
disposar de dades que permetessin realitzar els corresponents estudis 
comparatius, i com a una mesura de cautela a la vista de la profusa legislació 
dictada en relació amb aquest impost, ja que per imperatiu de la Llei s'acreditava 
el dia 1 de gener d'enguany i per tant havia d'estar en vigor. 
 
 Atès que un cop conegudes més dades sobre la repercussió d'aquest 
impost, i d'acord amb la voluntat municipal de no fer-lo excessivament gravós, 
resulta aconsellable procedir a una revisió d'ofici de l'article 8, apartats 2 i 3, de 
l'esmentada Ordenança i a l'establiment d'un nou coeficient d'increment i una 
nova escala d'índex de situació, amb l'objecte de disminuir els seus percentatges, 
a fi que la quota tributària resulti menys onerosa. 
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 Atès que pel que fa a la revisió d'ofici, i en la mesura en què aquesta és 
en benefici dels administrats al suposar una minoració de les tarifes resultants, 
per aplicació del que disposa el Dictamen del Consell d'Estat de 3 de novembre de 
1966, no és necessari anar a les garanties formals de procediment establertes per 
la legislació vigent, podent revisar-se l'esmentat acord mitjançant l'adopció de 
nou acord en aquest sentit. 
 
 Atès que una vegada deixats sense efecte el coeficient corrector i les 
escales d'índex de situació, es pot procedir a l'establiment de nous coeficients i 
escales, tota vegada que en conformitat amb la disposició transitòria tercera de la 
Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, en la seva 
nova redacció donada per la Llei 18/1991, de 6 de juny, Reguladora de l'Impost 
sobre la Renda de les Persones Físiques, amb efectes exclusivament per període 
impositiu corresponent al present any, i en ordre a l'exacció d'aquest impost, que 
es devenga el dia 1 de gener d'enguany, podran adoptar-se els corresponents 
acords d'imposició i la seva correlativa publicació fins al dia 1 de juliol de 1992. 
 
 Per tot això, el Tinent d'Alcalde de Planificació, Economia i Hisenda, 
vistos l'informe núm. 11/92, emès per la Secretaria General el dia 7 dels 
corrents, així com els informes de la Intervenció Municipal i del Departament de 
Gestió Tributària, proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Revisar d'ofici i, en conseqüència, deixar sense efecte el 
coeficient corrector establert en un percentatge de 1'1,8 en l'article 8.2 de 
l'Ordenança Fiscal núm. 2, Reguladora de l'Impost sobre Activitats Econòmiques 
per al present exercici com les escales d'índex de situació dels carrers de 
categories 1a. i 2a. que s'estableixen en el núm. 3 de l'esmentat precepte. 
 
 L'eficàcia del present acord quedarà condicionada a l'efectiva entrada 
en vigor de l'Ordenança Fiscal núm. 2, reguladora de l'impost sobre activitats 
econòmiques corresponent al present exercici, amb la nova redacció donada al 
seu article 8è. pel punt següent del present acord. 
 
 Segon.- Aprovar inicialment una nova redacció dels paràgrafs 2on. i 
3er. de l'article 8 de l'esmentada Ordenança, els quals quedaran redactats en els 
termes següents: 
 
 
 "2. Les quotes mínimes fixades a les tarifes de l'impost s'incrementaran 
amb un coeficient corrector únic de 1,6 per a totes les activitats exercides en el 
terme municipal. 
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  3. A més del coeficient regulat al punt anterior, s'establirà sobre les 
quotes incrementades, una escala d'índex de situació que ponderi la situació 
física del local atenent la categoria del carrer en el que es trobi. 
 
 Carrers categoria   1a.     Index .... 1,7 
 Carrers categoria   2a.     Index .... 1,6 
 Carrers categoria   3a.     Index .... 1,5" 
 
 
 Tercer.- Exposar al públic, per un període de 30 dies comptats a partir 
del següent al de la publicació del present acord, mitjançant inserció dels 
corresponents Edictes en el Tauler d'Anuncis de l'Ajuntament i en el Butlletí 
Oficial de la Província, així com en un diari de major difusió dels de Barcelona, a 
efectes que, en conformitat amb la legislació vigent, els interessats puguin 
examinar l'expedient i presentar totes aquelles reclamacions que considerin 
oportunes, quedant aprovat de forma definitiva si, transcorregut el període 
indicat, no es formula cap reclamació, procedint-se, en aquest cas, a la publicació 
íntegra del text modificat de l'article 8è. en el Butlletí Oficial de la Província, 
abans del dia 1 de juliol d'enguany, a efectes de la seva entrada en vigor." 
 
 
 Després d'una detallada explicació del contingut de la proposta donada 
pel President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Planificació, 
Economia i Hisenda, senyor Joaquín Guallar Cánovas, en la qual es posa de 
manifest que l'objecte és abaixar els coeficients d'increment de l'Impost 
d'Activitats Econòmiques a la vista de l'informació de què es disposa, de la qual 
cosa ja s'ha informat els comerciants i industrials de la ciutat en una reunió que 
va tenir lloc el dia d'ahir, pren la paraula el senyor Alcalde per a assenyalar que 
amb aquesta proposta i a la vista dels ajuntaments que han començat a aprovar 
nous coeficients d'increment d'aquest Impost l'Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat se situa en una posició mitjana, més aviat baixa. 
 
 Tot seguit pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal de CIU, 
senyora Yolanda Piedra i Mañes per a preguntar concretament quins canvis 
s'introdueixen, informació aquesta que és facilitada pel President de la Comissió 
Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, senyor Joaquín Guallar 
Cánovas. 
 
 La Portaveu del Grup Municipal de CiU, torna a prendre la paraula per 
a expressar que la posició del seu grup és estar en contra d'aquest nivell de 
rebaixa, per considerar-lo insuficient. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Amador Rosas Outes, per a assenyalar que partint de la base que com a 
Ajuntament no volem perdre ingressos, ens trobem en la mateixa situació que al 
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principi, ja que ignorem el cens definitiu de subjectes passius d'aquest Impost, 
amb la qual cosa, com que el repartiment s'ha realitzat amb menys censats que 
abans, ja que les baixes produïdes, segons ha pogut conèixer són de l'ordre del 
50%, la càrrega serà més elevada per els que figuren en el mateix, i la resta, els 
no censats, no pagaran res. 
 
 Per aquest motiu, continua assenyalant el senyor Amador Rosas 
Outes, està d'acord en aprovar aquesta proposta però acompanyada d'una 
sol.licitud a l'Estat en el sentit que la seva aprovació definitiva es pugui realitzar 
després de l'u de juliol, és a dir, quan el Ministeri d'Hisenda tingui el cens 
definitiu, que sembla que no es podrà conèixer fins a juliol d'enguany, la qual 
cosa implicarà que fins al mes de setembre d'enguany no estarem en condicions 
de saber quina és la càrrega fiscal. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Alcalde per a recordar que si no 
s'adopta aquest acord, el coeficient serà el màxim previst legalment, i que s'ha 
d'anar amb molt de compte en el respecte dels terminis d'aprovació i publicació 
d'aquest acord, ja que amb plena seguretat es produïran recursos de les 
empreses més fortes de la ciutat. 
 
 A continuació pren de nou la paraula el President de la Comissió 
Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, senyor Joaquín Guallar 
Cánovas, per a recordar que amb els coeficients que s'aproven no es cobreixen els 
ingressos que es van obtenir l'any anterior amb els conceptes tributaris 
substituïts per aquest, i anuncia que serà un impost sotmès a moltes variacions 
d'altes i baixes, per la qual cosa seran necessaris dos anys per a regularitzar-lo 
 
 
 Finalment intervé de nou el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Amador Rosas Outes, per a preguntar si l'any vinent es podran modificar 
de nou els coeficients, contestant al respecte el senyor Alcalde que sempre es 
poden modificar, quan s'aproven les Ordenances Fiscals de cada exercici. 
 
 
 Després d'això se sotmet a votació el dictamen, essent aprovat per 
majoria absoluta dels assistents amb l'abstenció dels Regidors de CIU, senyora 
Yolanda Piedra i Mañes i senyor Ramón Blanco i Lorenzo. 
 
 
 
 
 
 3.- Aprovar el contracte de préstec amb el Banc de Crèdit Local 
per import de 500.000.000,- de pessetes. 
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 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, que textualment diu: 
 
 
 "Vist que l'Ajuntament Ple en sessió de data 26 de febrer de 1992, va 
acordar sol.licitar un crèdit de 500.000.000,pessetes al Banco de Crédito Local 
per a finançar, en part, la transferència de capital a l'IMPUC corresponent a 
l'exercici de 1992. 
 
Atès que en data 8 d'abril el Banco de Crédito Local ha concedit el crèdit 
esmentat. 
 
 Atès l'informe de l'Interventor de la Corporació. 
 
 El Ponent de la Comissió de Planificació, Economia i Hisenda, vist 
l'informe favorable de la Comissió, proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció del 
següent 
 

A C O R D 
 
 Primer.- Aprovar el projecte de contracte de prèstec amb el Banco de 
Crédito Local, amb destinació a la finançament, en part de la transferència de 
capital a l'IMPUC per a l'exercici de 1992, essent les condicions financeres de 
l'operació les següents: 
 
 - Import: 500.000.000,- ptes. 
 - Interès: 13 per cent nominal anual. 
 - T.A.C.: 13,781 per cent. 
 - Comissió de disponibilitat trimestral: 0,25 per cent. 
 - Comissió d'obertura: 0,50 per cent. 
 - Termini d'amortització: 10 anys (1 de carencia i 9d'amortització. 
 - Anualitat: 95.056.626,- ptes. 
 
 Segon.- Afectar en garantia del compliment de les obligacions previstes 
en el projecte de contracte, en la part que correspongui, la participació municipal 
en els Tributs de l'Estat. 
 
 Tercer.- Autoritzar el Sr. Alcalde-President per signar quants 
documents siguin necessaris, per tal de formalitzar aquesta operació de crèdit. 
 
 Quart.- Autoritzar als Srs. Alcalde-President, Interventor i Tresorer per 
a disposar conjuntament del préstec. 
 
 Cinquè.- Acceptar íntegrament el contingut del projecte de contracte de 
préstec presentat pel Banco de Crédito Local, les clàusules del qual s'adjunten. 
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 Sisè.- Sol.licitar al Departament d'Economia i Finances de la 
Generalitat de Catalunya l'autorització prevista a l'article 54 de la Llei 39/88, de 
28 de desembre." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt donada pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Planificació, Economia i 
Hisenda, senyor Joaquín Guallar Cánovas, se sotmet a votació el dictamen, i és 
aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a indicació 
de la Presidència, quan són les nou hores i trenta minuts, signant la present acta 
l'Alcalde-President, juntament amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 


